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IZVJEŠĆE GRADONAĈELNIKA ZA RAZDOBLJE 01. - 06. 2010. 

 

Ovo Izvješće odnosi se na prvo polugodište 2010. godine, od siječnja do lipnja. U tom 

razdoblju poslovanje Grada Korčule uglavnom je bilo stabilno. Grad je ispunjavao svoje 

redovne obaveze a realizacija projekata je u okvirima planiranog. 

Činjenica da je realizacija Gradskog proračuna u ovom vremenskom periodu uvijek  oko 20% 

kao i to da smo u tijeku nekoliko velikih projekta su  vaţni čimbenici u poslovanju za 

navedeno vremensko razdoblje.  

Kako mislim da navoĎenje brojki nije predmet ovog Izvješća govorit ću o projektima i 

problematici s kojom se susrećemo. 

U ovom vremenskom periodu treba posebno istaknuti sljedeće aktivnosti: 

 

1. Reorganizacija Gradske uprave i informatizacija rada Gradske uprave 

 

Pripremljeni su potrebni dokumenti za uspostavu nove organizacije i nakon donošenja Uredbe 

o klasifikaciji radnih mjesta u lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi i usklaĎenja 

naših akata s njom, moći će se pristupiti njenoj implementaciji. Potrebno je naglasiti da smo 

vaţećim propisima značajno ograničeni te da će se mnoga riješenja morati traţiti u boljoj 

tehnološkoj opremljenosti koja bi morala donijeti i veću efikasnost i iskoristivost postojećih 

djelatnika, jer nema prostora za nova značajnija zapošljavanja. 

Najznačajnija pitanja kojima smo posvetili najviše paţnje u radu Gradske uprave su: 

 Povećanje efikasnosti naplate Gradskih potraživanja 

Ističem da nismo zadovoljni rezultatima u ovom području neovisno o naporima koji se ulaţu i 

mjerama koje se poduzimaju. Posebno se to odnosi na porez na potrošnju te naplatu 

potraţivanja iz komunalne naknade. Ističem da postoji i problem oko naše baze podataka te se 

pripremaju mjere za otklanjanje ovih problema. 

 Evidencija i gospodarenje Gradskom imovinom 

Problemi vezani uz Gradsku imovinu su vezani za njenu evidenciju koja se stalno 

nadopunjava, ali isto tako i za što bolje gospodarenje istom. Vjerujem da će uvoĎenje sustava 

upravljanja Gradskom imovinom dati dobre rezultate, ali naglašavam da se ovo pitanje ne 

moţe riješiti u kratkom vremenskom periodu. 

 Na osnovu Zakona o sustavu unutarnjih financijskih kontrola u javnom sektoru predloţen je 

Plan uspostave i razvoja financijskog upravljanja i kontrola za Grad Korčulu. Ovim 

Planom su obuhvaćane sve aktivnosti koje treba uspostaviti i razviti unutar Gradske uprave 

kako bi se što kvalitetnije i transparentnije ostvarivali postavljen ciljevi i zadaće korisnika 

proračuna. Sustav sadrţava sve poslovne transakcije, a posebice one koje su vezane uz 

prihode i primitke, rashode i izdatke, natječajne procedure i ugovaranje, povrate pogrešno 

uplaćenih iznosa, imovinu i obveze. Nakon uspostave sustav će se primjenjivati u svim 

ustrojstvenim jedinicama i na svim razinama korisnika proračuna. 

 U sklopu primjene Programa uvoĎenja i razvoja informacijskih i komunikacijskih tehnologija 

u Gradu Korčuli, Grad Korčula i tvrtka NetCom d.o.o. Rijeka pripremili su i potpisali Ugovor 

o najmu programske opreme i pružanju usluge hostinga za sljedeće aplikacije i servise: 

1. e-Sjednica,  

2. Automatski export i objava dokumenata na Internetu 

3. SMS servis,  

4. EUMIS (Europski gradski informacijski servis) 

5. Pitanja i odgovori,  

6. Portal (moderan CMS sustav) 

7. Mail server 

8. DNS server 
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Radi se o paketu programa koji su meĎusobno manje-više povezani, a svi su u funkiciji 

primjene suvremenih instrumenata komunikacije i razmjena informacija kao što su LAN,  e-

mail i elektronske konferencije itd. U ovom trenutku potpuno je implementiran i pušten u rad 

SMS server koji omogućava realizaciju različitih SMS usluga namijenjenih različitim 

potrebama i prilagoĎenih različitim zahtjevima. 

 Tijekom oţujka 2010. godine u Gradskoj upravi izvršena je obuka svih sluţbenika za rad sa 

digitalnim multimedijskim arhivom. Sva radna mjesta opremljena su skenerima i 

odgovarajućim klijentskim aplikacijama, što je omogućilo unošenje, klasificiranje, spremanje, 

pretraţivane, zaštićeni pristup i tiskanje dokumenata s bilo kojeg računala u upravi. Na taj 

način vrši se velika ušteda u vremenu i ubrzavaju mnogi procesi, a posebno u komunikaciji sa 

strankama. TakoĎer, omogućeno je da se veliki broj spisa stavi na optičke medije, čime se 

dokumentacija dodatno osigurava od rizika kojima je inače izloţen svaki klasični arhiv 

dokumenta. 

UvoĎenje digitalnog arhiva značajno je i zbog toga jer predstavlja početak sveukupne 

digitalizacije poslovanja u našoj Gradskoj upravi. 

 Tijekom travnja 2010. godine proširili smo, nakon odrţane prezentacije, postojeći 

informacijski sustav Grada novom aplikacijom Upiti. Program Upiti omogućava uvid u 

podatke Grada na jednostavan način s bilo kojeg računala na koji je program instaliran. 

Namijenjen je gradonačelniku, zamjeniku, pročelnicima i voditeljima odsjeka. 

Program sadrţava uvid u sljedeće kategorije: 

o Proračun: Plan i ostvarenje, različite varijante 

o Obveznici komunalne naknade, poreza i drugih Gradskih prihoda 

o Dobavljači 

o Osnovna sredstva 

o Plaće i kadrovska evidencija. 

 U cilju podaktovnog povezivanja Gradske uprave i svih proračunskih korisnika Grada 

Korčule (trgovačka društva u preteţenom vlasništvu Grada Korčule i ustanove koje je 

osnovao Grad Korčula), Grad Korčula je sa tvrtkom Krk sistemi d.o.o. Rijeka potpisao 

Ugovor o poslovnoj suradnji. Temeljem toga ugovora dizajniran je sustav za povezivanje 

Gradskih ustanova u jedinstvenu mreţu ukupne propusnosti 21 Mbit/s kao i postavljanje 

beţičnih pristupnih točaka za besplatni pristup Internetu na tim istim pozicijama. Napravljeno 

je idejno rješenje, prikupljene su ponude za odgovarajuću baznu i prijenosnu opremu te 

izgradnju mreţe, ali se zbog nedostatka sredstava od ovog projekta u ovoj godini privremeno 

odustalo.  

Prije nego što se krene u implementaciju ovog projekta Grad će morati osigurati stručnu 

osobu koja će sustav administrirati i odrţavati. 

Suočeni s višegodišnjim problemima reguliranja prometa u mirnom stanju (nepropisno 

parkiranje) odlučili smo stvoriti sve preduvjete za formiranje nove sluţbe pri Gradskoj upravi 

– prometnog redarstva. 

Temeljem odredbi Zakona o sigurnosi prometa na cestama („Narodne novine“, broj 67/2008.) 

omogućeno je jedinicama lokalne i područne (regionalne) samouprave da pod odreĎenim 

propisanim uvjetima, ureĎuju promet na svojem području. Tako je sluţba Prometno redarstvo 

dobila ovlaštenje da u sklopu lokalne uprave obavlja poslove: 

o upravljanja prometom, 

o nadzora nepropisno zaustavljenih i parkiranih vozila, 

o premještanja nepropisno zaustavljenih i parkiranih vozila. 

Iz tih razloga Grad Korčula teţi razviti cijelokupno zaokruţen i u praksi provjereno efikasan 

sustav rada sluţbe Prometno redarstvo, temeljen na pozitivnim propisima Republike 

Hrvatske.  

Shodno tome dogovorili smo s tvrtkom Ri-ing d.o.o. Rijeka izradu Studije osnivanja, 
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organizacije i ustroja službe Prometnog redarstva za područje Grada Korčule.  

Studija obuhvaća prijedlog optimalne organizacije, definiranje tehničkih resursa,strukture 

troškova, terminskog plana aktivnosti, ali i uvoĎenje u praktičnu primjenu učinkovite funkcije 

sluţbe Prometno redarstvo na području Grada Korčule. 

Zadatak naše Gradske uprave je iskoristiti smjernice proistekle iz studije, ustrojiti i osposobiti 

prometno redarstvo i započeti s učinkovitim rješavanjem dijela prometnih problema na našem 

području 

 Veći broj općina i gradova u RH već je prihvatio, izgradio i primjenio sustav upravljanja 

kvalitetom, kao osnovu svakog budućeg poboljšanja procesa upravljanja i pruţanja usluga 

svojim korisnicima – graĎanima. U domeni izgradnje i implementacije sustava upravljanja 

kvalitetom ( ISO 9001:2000) Grad Korčula je započeo svoje aktivnosti u siječnju 2010. 

godine. Za partnera je izabrana tvrtka Q-projekt Rijeka, koja ima bogato iskustvo u pruţanju 

savjetničkih usluga pri projektu uvoĎenja sustava upravljanja u jedinicama lokalne 

samouprave. 

Nakon niza sastanaka početkom oţujka 2010. godine u Korčuli je za sve sluţbenike Gradske 

uprave odrţana prezentacija na kojoj su objašnjeni razlozi uvoĎenja ISO sustava u JLS, 

objašnjene faze, dinamika, trajanje projekta i troškovi te postupak cerificiranja i post-

certifikacijske obveze.  

S ovim aktivnostima nastavit ćemo do postizanja potrebne razine kvalitete i optimalnosti 

rješenja. 

 

2. Prostorno planiranje i ureĊenje naselja 
 

U ovom izvještajnom razdoblju odvijao se izuzetno dinamičan rad na Izmjeni i dopuni PPU 

Grada Korčule. S izraĎivačem Plana pripreman je prijedlog Plana za javnu raspravu. 

Obavljene su potrebne rasprave i analizirani svi zahtjevi. 

Ističem da će ovim Izmjenama i dopunama PPU Grada Korčule biti riješeno nekoliko vrlo 

značajnih pitanja za prostor Grada Korčule, a to su:  

 lokacija nove luke Korčule,  

 rješenje namjene i razgraničenja u području Jeţevice,  

 nova trasa ceste Korčula - Račišće,  

 nova lokacija gospodarske zone. 

TakoĎer smo pokušali udovoljiti i što većem broju zahtijeva koji su graĎani podnijeli u 

postupku Izmjena i dopuna PPU Grada Korčule. Na ţalost, postoji jedan broj pitanja ili 

zahtijeva na koja nismo mogli pozitivno odgovoriti. Ističem činjenicu da nismo mogli 

proširivati graĎevinska područja jer naša izgraĎenost još nije dosegla 80%, ali da će to za uţe 

područje grada biti uskoro, te će se moći pristupiti izradi i dopuni Plana s povećanjem 

graĎevinskih područja za 20%. 

Što se tiče ureĎenja naselja istaknuo bi ureĎenje (ulice) Put Sv. Antuna i to postavom 

kanalizacije nove javne rasvjete i asfaltiranjem, ureĎena je ulice na Cvjetnom naselju 

postavom nove rasvjete i asfaltiranjem, te  ulice Šetalište Frana Kršinića koja je dobila novi 

asfaltni sloj. Izvršena je nabava novih stupova i popratnog materijala za javnu rasvjetu, a u 

ovom razdoblju montirano je 65 novih rasvjetnih mjesta. 

 

Projekti u tijeku 

 

 Izmještaj i izgradnja novog autobusnog kolodvora 

Vlasnik kolodvora je inicirao novi prijedlog riješenja prostora sadašnjeg autobusnog 

kolodvora te izgradnju novog na planiranoj lokaciji. Obzirom da još nije riješeno pitanje 

prvenstva pravokupa smatrali smo da ovo pitanje treba temeljitije raspraviti.  
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 Izgradnja gradskog parkinga 

S partnerom, tvrtkom Kerum d.o.o., radimo na ishoĎenju graĎevinske dozvole. 

 Izgradnja zajedničke zgrade suda, policije i državnih ureda 

Nakon što je odbačena mogućnost izgradnje zgrade Policije na novoj lokaciji predlaţemo 

novi model rješavanja ovog pitanja a što ukljkučuje i sud te ostale drţavne urede na području 

našeg Grada. Predlaţemo da se na novoj lokaciji sagradi zgrada u kojoj bi bili smještene sve 

ove drţavne institucije. Obavljeni su razgovori s vlasnikom zemljišta a  prethodno i u 

nadleţnim ministarstvima te mislimo da postoje dobri izgledi da se riješi ovo pitanje. 

Razmatramo model financiranja novog objekta. 

 Nastavak izgradnje NPKL-a 

Izgradnja NPKL-a prema Blatu je stvorila pretpostavku da se za područje Babine i Rasohe 

riješi pitanje vodoopskrbe. TakoĎer paralelno pokušavamo riješiti i elektroopskrbu ovog 

područja. Grad Korčula ima obavezu osiguranja zemljišta na svom području.  

 Nastavak sanacije odlagališta otpada Kokojevica 

Grad Korčula je suinvestitor u ovom projektu a realizacija ide prema planu.  

 Rekonstrukcija cestovnog pristupa gradu 

Napravljena su idejna riješenja novog načina regulacije prometa. Još nisu dobivene sve 

suglasnosti a realizacija ovisi o izgradnji centralnog gradskog parkinga. Razgovori sa 

Hrvatskim cestama koje će riješiti nova kriţanja te sa ŢUC-om koji rješava pristupe ceste 

gradu. 

 Rekonstrukcija državne ceste Žrnovo – Pupnat 

Ova dionica drţavne ceste već je dugo u planu i voĎeni su razgovori radi realizacije. 

 Kanalizacijski sistem Grada – dogradnja i širenje 

U Hrvatskim vodama obavljeni razgovori oko načina nastavka započetih projekata. Predloţen 

novi projektni zadatak.  

 Dovršenje izgradnje Arhiva 

Uključili smo se u iznalaţenje riješenje nastavka financiranja izgradnje Arhiva. 

 Rekonstrukcija Gradskog muzeja 

IzraĎeno idejno rješenje. 

 Rekonstrukcija restorana Liburna 

Napravljene pripreme na izradi idejnog riješenja rekonstrukcije. 

 Nabava vatrogasne cisterne 

 Aţuriranje i dorada materijala za projekt "Jačanje kapaciteta održivim upravljanjem okolišem 

na otoku Korčuli" koji je prijavljen na natječaj Središnjoj agenciji za financiranje i ugovaranje 

programa i projekata Europske unije, a vezano za okoliš na otoku Korčuli (radionice na temu 

zaštite okoliša, priprema programa zaštite okoliša, izrada smjernica za svaku pojedinu 

jedinicu lokalne samouprave na otoku itd). Ovaj projekt je već prošao sve dosadašnje faze 

ocjenjivanja, a nadamo se da će "izdrţati" do kraja i da ćemo kroz ovaj projekt zajednički 

pripremiti kvalitetan program zaštite okoliša na našem otoku. Inače, ovaj projekt kandidiran je 

krajem prošle godine od strane Europskog edukacijskog foruma zajedno sa partnerima: 

Institutom za meĎunarodne odnose, Hrvatskom udrugom konzultanata lokalne i područne 

samouprave, te Gradom Korčulom i otočkim općinama (Lumbardom, Smokvicom, Blatom i 

Vela Lukom). 

 

3. Šport i kultura 

 

U oblasti športa najznačajnija je uspješna realizacija nastavka izgradnje zatvorenog bazena. 
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Potrebno je istaknuti da smo rješavali imovinsko- pravne probleme vezano za tuţbu gospoĎe 

Kustić koju smo završili nagodbom, zatim smještaj trafostanice i rješavanje njezinog 

financiranja. 

Sudjelovali smo u svim aktivnostima oko rješavanja otvorenih pitanja na gradilištu i u 

odnosima s izvoĎačima i projektantima. S Ministarstvom mora, prometa i infrastrukture smo 

dogovorili dinamiku financiranja za ovu godinu. u iznosu od 5 miliona kuna, i moram 

istaknuti naše zadovoljstvo što se projekt nastavio financirati neovisno o teškoj financijskoj 

situaciji u drţavi. Nadamo se da će i DNŢ iznaći sredstva za financiranje svog dijela obaveze. 

Poduprli smo i ureĎenje otvorenog plivališta KPK. 

U oblasti predškolskog odgoja ističem odluku da se u Pupnatu otvori novo odjeljenje, a koja 

će biti provedena početkom ove školske godine. 

Realizirano je sudjelovanje naše djece na Igrama mladih otoka svijeta. Ova manifestacija je za 

nas izuzetno značajna pa unatoč svim problemima smatram da je moramo i u buduće osigurati 

svoje sudjelovanje, kako u športskom tako i u organizacijskom dijelu. 

U suradnji sa Srednjom školom Korčula smo uz velike napore konačno riješili problematiku 

zemljišta za realizaciju druge faze škole i na taj način konačno ispunili obavezu Grada u tom 

projektu. 

Aktivno smo se uključili u rješavanje pitanja budućeg funkcioniranja Osnovne glazbene škole 

koja danas djeluje kao Područna škola Umjetničke škole Luke Sorkočevića iz Dubrovnika. 

Zbog odreĎenih problema koji se već duţe vremena ne mogu učinkovito riješiti (financiranje, 

kadrovi, prostor), Ministarstvu znanosti, obrazovnja i športa upućen je prijedlog da se u 

Korčuli osnuje samostalna Muzička škola. MeĎutim, Ministarstvo je odbilo taj prijedlog i 

problem je postao vrlo aktualan pred upis u novu školsku godinu. U meĎuvremenu smo 

postigli dogovor u DNŢ da se ova školska godina još realizira po starom modelu, a da se s 

nadleţnim Ministarstvom pronaĎe rješenje koje bi dugoročno definiralo status korčulanske 

glazbene škole i njeno financiranje. 

Poduzeli niz radnji radi pokretanja aktivnosti projekta upisa Korčule na UNESCO-ovu listu 

svjetske baštine. 

 

4. Suradnja s drugim gradovima i općinama 

 

Nastavljeni su kontakti i suradnja s gradovima-prijateljima u Škotskoj, Kini i Australiji.  

Gradska delegacija je u travnju 2010. godine posjetila grad Yangzhou gdje je potpisana 

povelja o prijateljstvu i bratimljenju ova dva grada. 

Bio je planiran i posjet Škotskoj, ali smo je zbog financijske situacije otkazali. 

Od domaćih gradova ističemo dobru suradnju s gradom Rijekom koja je pokrenula niz 

projekata, naročito u oblasti informatizacije naše Gradske uprave. 

Ovom prilikom moram naglasiti da je naša dobru suradnja i sa nizom drugih gradova pri čemu 

posebno ističem Hvar, Split, Trogir, Šibenik, Dubrovnik. U više navrata sastali smo se na 

razini graonačelnika i zamjenika kako bismo razmijenili mišljenja i iskustva te pokrenuli 

nekoliko zajedničkih inicijativa u cilju poboljšanja poloţaja JLS i mogućnosti kandidiranja 

zajedničkih projekata prema pretpristupnim fondovima EU. 

Suradnja s otočkim općinama je takoĎer dobra. Zajednički pripremamo izradu Master plana 

razvoja turizma, ali razgovaramo i o ukupnom planu razvoja otoka. Realizacija ranije 

započetih projekata teče po planu (Vodovod). 

 

5. Ostale aktivnosti gradonaĉelnika 

 Aktivnosti u TZ Grada Korčule odnose se na izvršavanje obaveza kao predsjednika TV i 

Skupštine TZ. 

TZ je preustrojena i funkcionira u skladu s novim zakonskim okvirima. Ozbiljan problem u 
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funkcioniranju TZ predstavlja stanje HTP-a Korčula. TakoĎer novim načinom naplate 

boravišne pristojbe za nautičare TZ  Grada ostaje bez značajnog dijela  prihoda. 

 Problematika pretvorbe HTP-a je bila tema mnogih razgovora i sastanaka. 

Podrţali smo predloţeni model privatizacije iako smatramo da će on teško biti realiziran. 

Pokušavamo pomoći u pronalaţenju strateškog partnera koji bi svojim investicijama ušao u 

HTP Korčula kroz dokapitalizaciju i smatramo to boljim riješenjem.  

 Kao predsjednik Skupštine „Hober“ dd pratim rad i izvršavanje planova i programa rada iz 

djelokruga rada komunalnog poduzeća. 

 Pratim rad i po potrebi sudjelujem u realizaciji programa GK i MO na području Grada. 

 Pratim rad gradskih ustanova, udruga graĎana i civilnog društva te se po potrebi uključujem u 

realizaciju projekata i programa.  

 Za dovršenje dokumenta Program ukupnog razvoja Grada Korčule definirane i razraĎene 

mjere (okviri za razvojne projekte) za realizaciju prioriteta i strateških ciljeva razvoja Grada 

Korčule. 

 Izvršavam i/ili potičem izvršavanje svih obveze iz oblasti zaštite i spašavanja na području 

Grada Korčule. na području Grada Korčule. 

 

 

                                                                                                              GRADONAČELNIK 

                                                                                                           Mirko Duhović, dipl. ing. 


